
Vi se pare că traficul
din Constanța este
deosebit de

aglomerat, haotic și enervant?
Ei, bine, nu vi se pare! Chiar așa
este! Nu trebuie să fii specialist
ca să îţi dai seama că a circula
în municipiu, indiferent de oră, e
ca și cum ai participa la o cursă
cu obstacole. Mai grav este că
lucrurile se înrăutățesc pe zi ce
trece, iar Primăria, care ar trebui
să rezolve aceste probleme, mai
rău le accentuează. Fiecare
sens giratoriu apărut nu face
decât să îngreuneze circulația,
în loc să o fluidizeze. În plus,
lucrările nerealizate la timp,
sistematizările care nu sunt
duse la capăt și experimentele
făcute pe nervii șoferilor
transformă drumurile într-un
calvar.

Printre proiectele încurcă-lume se numără și
deja celebrul Pasaj al Cumpenei sau Podului de la
Butelii, cum îl știe toată lumea. Demarate în
această primăvară, lucrările de modernizare a
Podului de la Butelii s-au oprit brusc, la scurt timp
după ce au fost începute. Motivul? După
decopertarea asfaltului, constructorul a descoperit
că sunt probleme de ordin tehnic. Primăria
Constanța a anunțat, prin intermediul unui
comunicat de presă, că reabilitarea Podului de la
Butelii a fost suspendată pentru o perioadă
nedeterminată. „Din cauza problemelor de ordin
tehnic apărute odată cu decopertarea Podului
Cumpenei pentru reabilitare și modernizare, a fost
necesară sistarea lucrărilor până la prezentarea
soluției tehnice și a modalităților de continuare a
lucrărilor de către proiectant”, se arata într-un
comunicat al Primăriei de la începtul lunii mai. De
atunci, s-a așternut liniștea pe șantier și a început
calvarul șoferilor care tranzitează zilnic acest pod,
care face legătura cu zona industrială și două
cartiere ale orașului. Unul dintre cititorii ziarului
Telegraf ne-a spus că circulația pe câte un singur
sens de mers duce la adevărate blocaje în frafic.
Asta ca să nu mai punem la socoteală faptul că
gropile din carosabil ridică nivelul de stres al

cetățenilor.
Întrebată când vor fi reluate lucrările la

pod, conducerea administrației locale ne asigură
că totul va fi bine. Primarul Decebal Făgădău a
dat asigurări că partea de structură va fi gata până
în vara viitoare, urmând a fi sistate din nou, pentru
ca în toamna lui 2018 să fie realizate marcajele.

Amintim că reabilitarea Podului Cumpenei
presupune scoaterea liniilor de tramvai, refacerea
asfaltului, ocazie cu care se
vor lărgi benzile de
circulație, vor fi amenajate
trotuarele, vor fi eliminați
stâlpii de pe pod, va fi
schimbat în totalitate
sistemul de iluminat public
cu unul ultramodern, ceea
ce va presupune și
introducerea tuturor
cablurilor operatorilor de
cablu, TV și telefonie într-o
canalizație specială. 
Rămâne să vedem dacă
asigurările primarului se vor
transforma în realitate sau
vom avea, din nou, un deja-
vu mioritic.
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Nervii constănțenilor, puși la încercare Noi reguli în UE

Plățile online devin
mult mai sigure!

Comisia Europeană (CE) a adoptat luni norme care
vor face ca plățile electronice în magazine și online să
fie mai sigure. Normele pun în aplicare a doua directivă
a UE privind serviciile de plată (DSP2) revizuită recent,
care vizează modernizarea serviciilor de plată din
Europa astfel încât să țină pasul cu această piață care
evoluează rapid. DSP2 impune prestatorilor de servicii
de plată să elaboreze un sistem de autentificare strictă
a clienților. Prin urmare, normele adoptate luni conțin
prevederi stricte, integrate, menite să reducă în mod
semnificativ nivelurile fraudei și să protejeze
confidențialitatea datelor financiare ale utilizatorilor,
aspecte care sunt relevante mai ales în cazul plăților
online. Acestea necesită combinarea a cel puțin două
elemente independente, care ar putea fi un element fizic
(un card sau un telefon mobil), la care se adaugă,
înainte de efectuarea unei plăți, o parolă sau o
caracteristică biometrică, cum ar fi amprentele. De
asemenea, DSP2 stabilește un cadru pentru noi servicii
legate de conturile de plăți ale consumatorilor, cum ar fi
așa-numitele servicii de inițiere a plăților și servicii de
informare cu privire la conturi. Pe scurt, simpla
introducere a unei parole sau a datelor de pe cardul de
credit nu vor mai fi suficiente, în majoritatea situațiilor,
pentru a efectua o plată. În anumite cazuri va fi necesar
un cod care să fie valabil doar pentru o anumită
tranzacție, alături de celelalte două elemente
independente. Scopul este acela de a reduce în mod
semnificativ nivelurile actuale de fraudă pentru toate
metodele de plată, în special pentru plățile online, și de
a proteja confidențialitatea datelor financiare ale
utilizatorilor.
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Poliția Locală Constanța va avea un
nou șef. Este vorba de Tudorel Dogaru,
actualul șef al Poliției Municipiului
Constanța. Anunțul a fost făcut de
primarul Constanței, Decebal Făgădău.
Acesta a declarat, luni, că a înaintat o

adresă conducerii Ministerului Afacerilor
Interne, care a fost avizată favorabil.
Amintim că, pentru o scrută perioadă de
timp, până în 16 noiembrie, comisarul-
şef de poliţie Tudorel Dogaru a fost
detașat în funcția de adjunct al
Inspectorului Șef al IPJ Constanța,
acesta revenind în funcția de șef al
Poliției Municipiului Constanța.
Contactat telefonic de cotidianul nostru,
Dogaru a spus că nu face comentarii
până nu vede o hârtie oficială din partea
Ministerului. „Primăria Constanța a făcut
o solicitare de a mă transfera de la șefia
Poliției Municipiului Constanța la cea a
Poliției Locale. Rămâne de văzut“, a
declarat Dogaru. În prezent, postul de
director al Poliției Locale este vacant,
conducerea fiind asigurată de directorul
adjunct, Drăguț Encică.

Când vom putea circula
omenește pe Podul 

de la Butelii?

Numire surpriză la Poliția Locală
Constanța. Cine va fi noul șef!


